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§ 7 

Svar på skrivelse gällande behovet av insatser för att möta 

effekterna av Covid-19 

AMN 2020-0488-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till arbetsmarknadsnämnden daterad den 21 april 2020 

efterfrågar Salar Rashid m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V) och 

Farida Al-Abani (Fi) svar från arbetsmarknadsförvaltningen på ett 

antal frågor om vad som kan göras för att möta arbetslösheten som 

coronakrisen för med sig. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen följer löpande pandemin och dess 

ekonomiska och samhälleliga konsekvenser. Förvaltningen gör 

bedömningen att grupper med svag ställning på arbetsmarknaden 

riskerar att drabbas hårdast i krisen. Redan nu är det tydligt hur 

krisen drabbat unga som ofta saknar en förankring på arbets-

marknaden 

 

Förvaltningen vidtar åtgärder för att minska effekterna av krisen 

både inom arbetsmarknadsområdet och vuxenutbildningen. Bland 

annat riktar förvaltningen insatser direkt mot målgruppen unga och 

växlar upp arbetet med snabbspår och kombinationsutbildningar. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

4 juni 2020. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Karin Ernlund (C) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid 

Mohammed m.fl. (V) lämnade följande särskilda uttalande. 

Vi inom oppositionen vill rikta vårt varmaste tack till alla till 

medarbetare inom arbetsmarknadsförvaltningen, jobbtorg 

Stockholm och Stockholms vuxenutbildning. Det är ni som varje 

dag hanterar den svåra situation som Covid-19 innebär för alla våra 

verksamheter. Vi vill också uppmärksamma att förvaltningen har 

hanterat frågan på allra bästa sätt utifrån givna förutsättningar. Vi är 
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dock oroade. Både vad det gäller det akuta läget, men även för vilka 

slutsatser som den styrande politiska majoriteten orkar dra av 

krisen. Eftersom detta ligger oftast till grund för olika nödvändiga 

politiska beslut.  

Coronakrisen har fört med sig ökade kostnaderna relaterade till 

arbetslöshet, ekonomiskt bistånd och social välfärd. 

Arbetsmarknadsförvaltningen med sina verksamheter kommer 

under och efter krisen att behövas mer än någonsin. Staden kommer 

stå inför stora utmaningar gällande effekterna av Covid-19. 

Arbetslösheten och personer i behov av ekonomiskt bistånd 

kommer med största sannolikhet att öka markant. Vi vet dessutom 

att för stadens prioriterade målgrupper, personer som står allra 

längst från arbetsmarknaden kommer att få det ännu svårare att 

komma i arbete. Det medför ett större behov av 

arbetsmarknadsåtgärder, fler utbildningsinsatser inom 

vuxenutbildningen samt bättre mål och aktiviteter för att öka 

sysselsättningen.  

Arbetslösheten har under krisen, precis som förvaltningen skriver, 

stigit mest för ungdomar 18-24 år samt utrikesfödda, framförallt 

från länder utanför Europa. SWECO fick uppdrag av 

socialförvaltningen att ta fram en prognos för utvecklingen av 

försörjningsstödet under de kommande åren. Prognosen visar att en 

ökning kan bli mellan 7 och 19 procent. Sveriges kommuner och 

regioner, SKR, gjorde i maj bedömningen att försörjningsstödet kan 

komma att öka med närmare 30 procent i riket.  

Majoriteten måste nu sända signalen till 

arbetsmarknadsförvaltningens verksamheter att ekonomiska 

restriktioner inte kommer att föras, i form av en historiskt snålt 

tilltagen budget. Verksamheterna ska känna sig trygga med att det 

inte finns begränsningar för att ge aspiranter och elever det bästa 

möjliga stöd för att komma ut i arbete. Staden behöver dessutom i 

dessa tider utveckla stödet för att kunna hjälpa företag, 

idrottsrörelsen, civilsamhällesorganisationer och kulturinstitutioner.  

Staden har tillsammans med arbetsmarknadsförvaltningen en 

möjlighet att ta en större roll för att säkerställa stadens 

kompetensförsörjning. I dags läget saknar 

arbetsmarknadsförvaltningen ett övergripande uppdrag att 

säkerställa kompetensförsörjningen i staden. Förvaltningen har dock 

på̊ uppdrag av den Centrala krisledningen hållit ihop arbetet med 

Bemanna Stockholm. Vilket är bra och förvaltningen har hanterat 

uppdraget föredömligt. Nu vill vi att uppdraget utvidgas till att 

handla om att driva fler rekryterings- och bemanningsfunktioner i 
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syfte att avhjälpa stadens akuta behov av personal inom flera 

verksamhetsområden. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Farida Al-Abani (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Vi inom oppositionen vill rikta vårt varmaste tack till alla till 

medarbetare inom arbetsmarknadsförvaltningen, jobbtorg 

Stockholm och Stockholms vuxenutbildning. Det är ni som varje 

dag hanterar den svåra situation som Covid-19 innebär för alla våra 

verksamheter. Vi vill också uppmärksamma att förvaltningen har 

hanterat frågan på allra bästa sätt utifrån givna förutsättningar. Vi är 

dock oroade. Både vad det gäller det akuta läget, men även för vilka 

slutsatser som den styrande politiska majoriteten orkar dra av 

krisen. Eftersom detta ligger oftast till grund för olika nödvändiga 

politiska beslut.  

Coronakrisen har fört med sig ökade kostnaderna relaterade till 

arbetslöshet, ekonomiskt bistånd och social välfärd. 

Arbetsmarknadsförvaltningen med sina verksamheter kommer 

under och efter krisen att behövas mer än någonsin. Staden kommer 

stå inför stora utmaningar gällande effekterna av Covid-19. 

Arbetslösheten och personer i behov av ekonomiskt bistånd 

kommer med största sannolikhet att öka markant. Vi vet dessutom 

att för stadens prioriterade målgrupper, personer som står allra 

längst från arbetsmarknaden kommer att få det ännu svårare att 

komma i arbete. Det medför ett större behov av 

arbetsmarknadsåtgärder, fler utbildningsinsatser inom 

vuxenutbildningen samt bättre mål och aktiviteter för att öka 

sysselsättningen.  

Arbetslösheten har under krisen, precis som förvaltningen skriver, 

stigit mest för ungdomar 18-24 år samt utrikesfödda, framförallt 

från länder utanför Europa. SWECO fick uppdrag av 

socialförvaltningen att ta fram en prognos för utvecklingen av 

försörjningsstödet under de kommande åren. Prognosen visar att en 

ökning kan bli mellan 7 och 19 procent. Sveriges kommuner och 

regioner, SKR, gjorde i maj bedömningen att försörjningsstödet kan 

komma att öka med närmare 30 procent i riket.  

Majoriteten måste nu sända signalen till 

arbetsmarknadsförvaltningens verksamheter att ekonomiska 

restriktioner inte kommer att föras, i form av en historiskt snålt 

tilltagen budget. Verksamheterna ska känna sig trygga med att det 

inte finns begränsningar för att ge aspiranter och elever det bästa 

möjliga stöd för att komma ut i arbete. Staden behöver dessutom i 
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dessa tider utveckla stödet för att kunna hjälpa företag, 

idrottsrörelsen, civilsamhällesorganisationer och kulturinstitutioner.  

Staden har tillsammans med arbetsmarknadsförvaltningen en 

möjlighet att ta en större roll för att säkerställa stadens 

kompetensförsörjning. I dags läget saknar 

arbetsmarknadsförvaltningen ett övergripande uppdrag att 

säkerställa kompetensförsörjningen i staden. Förvaltningen har dock 

på uppdrag av den Centrala krisledningen hållit ihop arbetet med 

Bemanna Stockholm. Vilket är bra och förvaltningen har hanterat 

uppdraget föredömligt. Nu vill vi att uppdraget utvidgas till att 

handla om att driva fler rekryterings- och bemanningsfunktioner i 

syfte att avhjälpa stadens akuta behov av personal inom flera 

verksamhetsområden. 

 


